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Prezenční listina
Přítomní členové AS UK

1. LF 2. LF 3. LF
Prof. MUDr. Stanislav Štípek,
DrSc. Martin Pehr

Doc. MUDr. Ondřej Hrušák, Ph.D. Prof.
MUDr. David Kachlík, Ph.D.
Daniel Slovák

MUDr. Martin Havrda
Prof. MUDr. Zuzana Moťovská, Ph.D.
Tomáš Sychra
Metoděj Renza

LF P LF HK FarmF
MUDr. Karel Ježek, Ph.D.
Martin Chaloupka
MUDr. Anna Malečková

Prof. RNDr. Jan Krejsek, CSc. Prof.
MUDr. Radek Pudil, CSc.
Martin Ponteš

Ing. Vladimír Kubíček, CSc.
Eliška Voříšková

FF PF PedF
Mgr. David Pavlorek JUDr. Ing. Josef Staša, CSc.

Doc. JUDr. Radim Boháč, Ph.D.
JUDr. Michal Říha
Mgr. Jakub Horký

PhDr. David Greger, Ph.D.

FTVS PřF MFF
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D.
Mgr. Tomáš Gryc, Ph.D.

Prof. RNDr. Jan Černý, Ph.D.
Doc. Ing. Stanislav Smrček
Mgr. Jan Pačes
Mgr. et Mgr. David Hurný

Mgr. Peter Korcsok
Doc. RNDr. Jiří Dolejší
Mgr. Cyril Brom, Ph.D.

FSV KTF HTF
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D.
PhDr. Petr Jüptner, Ph.D
Mgr. Eliška Černovská
Kristýna Švárová

Doc. David Vopřada, Dr.
Mgr. Kateřina Volfová

ThDr. Jaroslav Hrdlička
ThDr. Pavel Helan, Th.D.

ETF FHS Součásti
Doc. Petr Sláma, Th.D.
Petra Procházková
Mgr. Jan Kranát, Ph.D.
Martin Béreš

Doc. Dr. Phil. Mgr. Pavel Himl
Mgr. Josef Kružík, Ph.D.
Magdaléna Voldřichová
Mgr. Zuzana Terry

Mgr. Barbora Štindlová, Ph.D.
PhDr. Dana Hůlková Nývltová, Ph.D.

Omluvení členové AS UK
Prof. MUDr. Jiří Raboch, DrSc. (1. LF)
Vojtěch Novotný (LFHK)
Tomáš Jan (FaF)
Mgr. Lea Takács, Ph.D. (FF)
Doc. PaedDr. Vanda Hájková, Ph.D. (PedF)
Bc. Daniela Čechová (PedF)
Mgr. Daniel Pražák (PedF)
RNDr. Tomáš Masařík (MFF)
Bc. Barbora Uchytilová (KTF)
Mgr. Filip Sedlák (HTF)
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Martin Béreš (ETF)

Hosté
Prof. MUDr. Tomáš Zima, DrSc., MBA, J. M. pan rektor
Prof. JUDr. Aleš Gerloch, CSc., prorektor pro akademické kvalifikace
Prof. RNDr. Jan Hála, DrSc., prorektor pro rozvoj
Prof. PaedDr. Radka Wildová, CSc., prorektorka pro koncepci a kvalitu vzdělávací činnosti Prof. MUDr. Milena
Králíčková, Ph.D., prorektorka pro studijní záležitosti
Prof. PhDr. Lenka Rovná, CSc., prorektorka pro evropskou problematiku
Prof. PhDr. Ing. Jan Royt, Ph.D., prorektor pro tvůrčí a ediční činnost
Doc. RNDr. Jan Konvalinka, CSc., prorektor pro vědeckou činnost
MUDr. Milan Prášil, MBA, kancléř UK
Ing. Miroslava Oliveriusová, kvestorka UK
Bc. Eliška Kryčerová (FF), tajemnice AS UK
Mgr. Bc. Eliška Klimentová (PF), tajemnice Legislativní komise AS UK
PhDr. Radka Římanová, Ph.D., ředitelka Ústřední knihovny UK
Vladimír Šigut (RUK)
JUDr. Jan Wagner, vedoucí právního odboru
ThLic. Petr Šimůnek (EO RUK)
Ing. Libor Hochmann (EO RUK)
prof. Mgr. Miroslav Bárta, Dr. (FF)
Petr Podzimek (RUK)
Mgr. Tereza Svobodová (RUK)
Bc. Miroslav Čermák (OVV)
Helena Kvačková (RUK)
Mgr. Jan Jindra (RUK)
Mgr. David Půlpan (FTVS)
MUDr. Josef Štorm (2. LF)
Mgr. Petra Štanclová (RUK)
Mgr. Václav Hájek, tiskový mluvčí
Mgr. Bc. Michal Zima (PřF)
Stanislav Bohačík (PF)
MUDr. Josef Fontana (3. LF)
Bronislav Poul (FF)

1. Zahájení, určení skrutátorů a procesní úprava hlasování
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, v 10:00 hod. přivítal přítomné členy AS UK i hosty.

Skrutátory byli určeni: Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D. (FSV), Mgr. Tomáš Gryc, Ph.D. (FTVS), Martin Béreš (ETF)
Schváleno tichým souhlasem.

Ustanovení komise pro tajné hlasování

Navrženi byli: Doc. JUDr. Radim Boháč, Ph.D. (PF), Mgr. Peter Korcsok (MFF), Martin Ponteš (LFHK) Předsedou komise
pro tajné hlasování byl zvolen: Doc. JUDr. Radim Boháč, Ph.D. (PF)
Schváleno tichým souhlasem

Program zasedání AS UK
Předsednictvo AS UK na svém zasedání dne 11. června 2019 navrhlo program zasedání AS UK. Program byl rozeslán
členům AS UK a spolu s podkladovými materiály zveřejněn na internetových stránkách senátu.
1. Zahájení, určení skrutátorů a procesní úprava hlasování
2. Kontrola a schválení zápisu ze zasedání AS UK konaného dne 17. května 2019
3. Vystoupení J. M. pana rektora
4. Návrh Principů pro rozdělování příspěvků a dotací na UK pro rok 2020
5. Výroční zpráva o činnosti UK za rok 2018
6. Vlastní hodnotící zpráva pro následné mezinárodní hodnocení
7. Vnitřní předpisy univerzity
8. Návrh na jmenování členů Vědecké rady UK
9. Nominace zástupce AS UK do Komise pro přidělování startovacích bytů
10.Návrh změny OR č. X/2019: Poskytování stipendií na podporu ubytování na UK 2019/2020
11. Návrh změny OR č. X/2019: Poskytování sociálních stipendií na UK 2019/2020
12.Návrh OR č. X/2019: Postup při posuzování žádostí o prominutí či snížení poplatku spojeného se studiem
13.Vnitřní předpisy fakult
14.Návrh na prodloužení splatnosti bezúročné půjčky “MEPHARED 2”
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15.Právní jednání
16. Informace z pracovních komisí
17. Informace z Rady vysokých škol
18.Různé

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, na prosbu J.M. pana rektora, který odjíždí na klíčové jednání,
navrhl změnu pořadí bodů č. 8 a 13.

Návrh usnesení:
„AS UK schválil program zasedání.”
Hlasování
Schváleno tichým souhlasem

2. Kontrola a schválení zápisu ze zasedání AS UK konaného
dne 17. května 2019
Bc. Eliška Kryčerová, tajemnice AS UK, informovala o tom, že k předloženému návrhu zápisu ze zasedání AS UK
konaného dne 17. května 2019 byla doručena jedna připomínka od Mgr. Davida Pavlorka (FF).

Návrh usnesení:
„AS UK schválil zápis ze zasedání AS UK konaného dne 17. května 2019.”
Hlasování
Pro 42, proti 0, zdržel se 1
Schváleno

3. Vystoupení J. M. pana rektora
V úvodu prof. MUDr. Tomáš Zima, DrSc., MBA (dále jen ”J. M. pan rektor”) informoval senátory a senátorky o jednotlivých
jednáních a setkáních. Z nichž vyzdvihnul jednání rozšířeného kolegia rektora ve věci investičních plánů MŠMT,
především dokončování rozvojových investičních programů týkajících se dokončení rekonstrukce prostor bývalé koleje
Arnošta z Pardubic, dokončení rekonstrukce Fakulty humanitních studií (koleje 17. listopadu) a dokončení rekonstrukce
prostor v Celetné 13 a 1. lékařské fakulty. V dalším investičním plánu jsou projekty tak, jak je podaly fakulty a rekonstrukce
týkající se lékařských fakult a Pedagogické fakulty. Jako poslední velkou investiční položku uvedl J. M. pan rektor
výstavbu Kampusu Albertov, kde probíhají v současné době přípravy pro výstavbu. Dále seznámil plénum AS UK s
průběhem jednání o rozpočtu vysokých škol, kde se očekává nárůst o 900 mil. Kč na vzdělání a 1 mld. Kč na vědu.
Dále informoval o svém zapojení v přípravné skupině jednající o podobě připomínkování Strategického záměru MŠMT,
který by měl být hotov do konce tohoto roku a o změnách v oblasti DPH na úrovni vysokých škol. Zmínil vybudování
centra pro zahraniční zaměstnance za účelem zajištění kvalitního servisu a podpory pro tyto zaměstnance. Následně
popsal postupnou restrukturalizaci a úpravu mezd probíhající na rektorátu. Dále se vyjádřil k počtu podaných přihlášek
ke studiu, kterých bylo celkově prozatím podáno 101,4% oproti loňskému roku, přičemž u fakult, kde je dlouhodobý
pokles, proběhne během října diskuze s děkany, jak danou problematiku řešit a lépe propagovat nabízené obory. U
OP VVV informoval o dobíhajících výzvách a nových výzvách, které jsou v jednání. Současně zmínil i přípravy oslav k
výročí 17. listopadu, které jsou v plném proudu. Závěrem podal zprávu o nově zvoleném předsedovi ČKR, kterým se stal
prof. Ing. Petr Sklenička, CSc. (ČZU) a o založení Asociace výzkumných investic v ČR jakožto neformálního sdružení
představitelů UK, ČVUT, VŠCHT, MUNI a UPOL.

J. M. pan rektor se vyjádřil také k podnětům od doc. Mgr. Cyrila Broma, Ph.D. (MFF), které tvoří včetně odpovědí přílohu
tohoto zápisu.

Rozprava
Mgr. et Mgr. David Hurný (PřF) vysvětlil, že na základě diskuze na Studijní komisi AS UK k hodnocení průběhu studia
dospěl společně s JUDr. Michalem Říhou k prosbě, aby na podzim tohoto roku proběhla na univerzitě diskuze nad
tématem zvýšení férovosti kontroly studia na Univerzitě Karlově. K této problematice vzniklo na Studijní komisi AS UK
usnesení, které přednesl.

J. M. pan rektor uvedl, že vítá tuto diskuzi, avšak dodal, že je potřeba zohlednit několik faktorů. Jako první připomněl
možnost děkana vyjmout určité zkoušející ze zkušebních komisí. Vysvětlil, že není podmínkou, aby každý učitel na
Univerzitě Karlově zkoušel, neboť i mimořádné znalosti a schopnost předávat je studentům dál nemusejí jít vždy ruku
v ruce se schopností být skvělým zkoušejícím. Druhý faktor, který J. M. pan rektor prezentoval, je skutečnost, že již
nyní je na některých fakultách zaručeno, že student nebude zkoušen dvakrát po sobě stejnou osobou či stejnou komisí.
Doplnil, že přirozeně u malých oborů by se tak jednalo pouze “zpravidla”, neboť disponují pouze omezeným počtem
pedagogů. Jako poslední faktor uvedl kultivaci prostředí, což bylo diskutováno pod vedením doc. RNDr. Jiřího Dolejšího,
CSc. (MFF) s Radou pro vnitřní hodnocení. Výsledkem této diskuze je zaměření se RVH na systém a fungování zkoušek
po třetí plánované vlně akreditací. Uvedl, že by se nemělo ze strany RVH jednat pouze o kontrolu, nýbrž i o proaktivní
zapojení RVH a zástupců orgánů spojených se studiem na UK do vytvoření návodu a doporučení, např. best practice
apod. Závěrem znovu poděkoval za návrh na tuto diskuzi a přislíbil, že návrhy a podněty, které z této diskuze vzejdou,
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mohou být následně zapracovány do zkušebního řádu či je možné vytvořit nové opatření rektora s doporučením jak
postupovat na fakultách, aby objektivita při zkoušení nebyla narušena. Doplnil, že řada zahraničních škol spíše inklinuje
ke zvyšování četnosti písemných zkoušek, což však zapříčiňuje klesající komunikační dovednosti studentů. Dodal, že
u některých oborů, např. lékařské obory a obory právní, je nereálné zavést výhradně písemné zkoušení. Apeloval na
to, že je třeba studenty i slyšet a mít se studenty i osobní kontakt během studia.Závěrem upozornil, že i skvělý vyučující
dodržující veškeré standardy může mít špatný den a nelze tyto věci zcela mechanizovat, přičemž je však potřeba udělat
maximum pro to, aby nedocházelo k excesům.

Prof. RNDr. Jan Krejsek, CSc. (LFHK) uvedl, že se ztotožňuje se slovy J. M. pana rektora a dodal, že za sebe a svou
25 letou zkušenost v oblasti imunologie může říct, že je to pro studenta nesmírný benefit, pakliže může mít pedagoga
během zkoušky výhradně pro sebe a zpětná vazba na příležitost si takto s vyučujícím promluvit je pozitivní. Akcentoval,
že z ústního zkoušení jsou i velmi pozitivní emoce, které ve studentech zůstávají a naopak jsou pro ně nesmírně cenou
motivací se více v daném oboru realizovat. Pokud se objeví nějaké selhání, ať se řeší pověřenými orgány individuálně.

Doc. MUDr. Ondřej Hrušák, Ph.D.(2.LF) upozornil, že není jedinou variantou veškeré ústní zkoušení převést na písemné,
ale vyzval k zamyšlení se nad tím, jak spíše lépe vybalancovat pro obě strany poměr mezi těmito dvěma možnostmi.

JUDr. Michal Říha (PF) poděkoval J. M. panu rektorovi a účastníkům diskuze, jejichž myšlenky podporují skutečnost,
že tato debata má smysl a je potřebná. Požádal plénum AS UK o podporu navrženého usnesení.

MUDr. Martin Havrda (3. LF) připomněl, že prozatím nejmenovaným faktorem je i efektivita práce, kterou je třeba
zohlednit, protože příprava kvalitních testů je velmi náročná a je potřeba je stále obnovovat. Vysvětlil, že to vede k otázce,
kolik studentů bude daný test psát a tedy zda se ho vyplatí vytvářet, nebo je lepší zkoušet ústně. Zde uvedl, že s tím
jsou spojeny další faktory jako např. otázka jakým způsobem zkoušku zaznamenávat. Závěrem shrnul svoje vystoupení
tím, že se jedná o širokou problematiku a bylo by dobré, zamyslet se nad tím, jak nastavit pravidla, aby i zpětně byla
u ústní zkoušky prokazatelná objektivita. Dále je žádoucí budovat na univerzitě struktury, jak vést práci ohledně tvorby
testů, protože vytvoření kvalitního testu je v dnešní době skutečně sofistikovaná záležitost, která vyžaduje náležitou
systematickou podporu napříč univerzitou.

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, poděkoval všem za zapojení se do diskuze.

Návrh usnesení:
„AS UK doporučuje J.M. rektorovi, aby v nejbližší době zahájil celouniverzitní diskuzi o objektivitě a férovosti kontrol
studia na univerzitě. Zároveň žádá, aby na základě výsledků této debaty byla přijata příslušná opatření.“
Hlasování
Pro 40, proti 0, zdržel se 0
Schváleno

Návrh usnesení:
„AS UK vzal na vědomí informace J. M. pana rektora.”
Schváleno tichým souhlasem

4. Návrh Principů pro rozdělování příspěvků a dotací na UK
pro rok 2020
Bod uvedl prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, a předal slovo J. M. panu rektorovi, který informoval
o podrobnostech materiálu.

Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK s diskuzí o Principech na
EKASUK, která se zabývala návrhem v široké diskuzi včetně písemných připomínek fakult. Ty se týkaly nedostatečné
podpory excelence v rámci rozdělování prostředků, dále významného rozdílu mezi skutečným a započteným počtem
studentů v rámci tzv. fixu. V rámci diskuze JM pan rektor přislíbil pro Principy 2021 provést korekci tzv. fixu, tedy
přepočtení počtu studentů na fakultách bez otevření diskuze o poměrech prostředků plynoucích za jedním studentem
(dříve tzv. KEN). Stanovisko Ekonomické komise AS UK k předloženému materiálu bylo kladné.

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, otevřel k danému bodu rozpravu. Nebyl vznesen žádný podnět.

Návrh usnesení:
„AS UK schvaluje návrh Principů pro rozdělování příspěvků a dotací na UK v roce 2020.”
Hlasování
Pro 47, proti 0, zdržel se 1
Schváleno

5. Výroční zpráva o činnosti UK za rok 2018
Bod uvedl prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, a předal slovo J. M. panu rektorovi, který informoval
o podrobnostech materiálu.
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Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem
Ekonomické komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, otevřel k danému bodu rozpravu. Nebyl vznesen žádný podnět.

Návrh usnesení:
„AS UK schválil Výroční zprávu o činnosti UK za rok 2018.”
Hlasování
Pro 48, proti 0, zdržel se 0
Schváleno

6. Vlastní hodnotící zpráva pro následné mezinárodní
hodnocení
Bod uvedl prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK a předal slovo prof. PaedDr. Radce Wildové, CSc.,
prorektorce pro koncepci a kvalitu, která informovala o podrobnostech materiálu.

Doc. JUDr. Radim Boháč, Ph.D. (PF) v zastoupení JUDr. Michala Říhy, předsedy Studijní komise AS UK, seznámil členy
AS UK se stanoviskem Studijní komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, otevřel k danému bodu rozpravu.

Doc. Mgr. Cyril Brom, Ph.D. (MFF) se dotázal na doporučení vytvoření seniorních či odborných pozic v některých
oblastech, což chápe tak, že v podstatě na úrovni prorektorů by měly vzniknout pozice na půl úvazek pro lidi, kteří by
fungovali jako manažeři. Danou strategii podporuje a chtěl by se zeptat, zda se skutečně tyto úvazky budou vytvářet a
zda univerzita vnímá toto doporučení jako skutečnou potřebu.

MUDr. Milan Prášil, MBA, kancléř UK, odpověděl, že to je jedno z doporučení, které se univerzita rozhodla prozatím
nereflektovat, neboť v současné chvíli by vytváření struktury manažerů a její následné začlenění do kolegia, jakož i do
celkové struktury UK, bylo velice obtížné. Nicméně doplnil, že se vedení UK rozhodlo ve smyslu tohoto doporučení k
významnějšímu způsobu podpory manažerských dovedností a kompetencí u současných vedoucích odborů a kladení
většího důrazu na kvalitu řízení a správy jednotlivých odborů a zvyšování důležitostí prorektorů.

Prof. PaedDr. Radka Wildová, CSc., prorektorka pro koncepci a kvalitu, doplnila, že toto téma bude dále hlouběji
diskutováno se zahraničními hodnotiteli.

Doc. RNDr. Jiří Dolejší, CSc. (MFF) se zeptal na to, zda je možné ke zprávě ještě zasílat připomínky a dále zda tato
zpráva slouží jako pracovní dokument a je jakousi reakcí univerzity na samotné hodnocení.

Prof. PaedDr. Radka Wildová, CSc., prorektorka pro koncepci a kvalitu, potvrdila, že připomínky je možné zasílat do
8. července 2019.

J. M. pan rektor potvrdil, že tomu tak je a že se jedná o materiál informativního charakteru.

Návrh usnesení:
„AS UK bere na vědomí vlastní hodnotící zprávu pro následné mezinárodní hodnocení.”
Hlasování
Pro 49, proti 0, zdržel se 0
Schváleno

7. Vnitřní předpisy UK
Bod uvedl Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK a předal slovo JUDr. Ing. Josefu Stašovi, předsedovi
Legislativní komise AS UK, který poskytl informace o předložených návrzích.

Předkladatel předložil plénu AS UK ke schválení 4 novely vnitřních předpisů UK a návrh Řádu výběrového řízení UK.
Po debatě byly dílčí změna Řádu rigorózního řízení UK (čj. 150/b/2019) a dílčí změna Řádu celoživotního vzdělávání
UK (čj. 150/c/2019) předkladatelem staženy.

a. Dílčí změna Studijního a zkušebního řádu UK (čj. 150/a/2019)

Předseda Legislativní komise informoval o průběhu projednávání předložené novely v pracovních komisích AS UK
a předal slovo předkladateli, který představil návrh dílčí změny.
Dne 12. června předložil předkladatel modifikaci tohoto návrhu, která byla řádně vyvěšena na webových stránkách.
Nejprve tedy plénum hlasovalo o tom, zdali znění modifikace může být vzato za základ projednávání.

Hlasování o modifikaci
Pro 44, proti 0, zdržel se 5
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Schváleno

K předloženému návrhu byl předložen pozměňovací návrh čj. 189/a/2019 (předkladatel: doc. JUDr. Radim Boháč,
Ph.D.).

Hlasování o pozměňovacím návrhu
Pro 45, proti 0, zdržel se 4
Schváleno

K návrhu byly dále předloženy: pozměňovací návrh čj. 189/b/2019 (předkladatel: doc. JUDr. Radim Boháč, Ph.D.) a
pozměňovací návrhy čj. 185/2019 (předkladatelé: JUDr. Michal Říha a Mgr.et Mgr. David Hurný, doc. JUDr. Radim
Boháč, Ph.D). Tyto pozměňovací návrhy se týkaly zejména novelizačního bodu č. 7 předložené novely (v čl. 9 SZŘ
se měla doplnit povinnost studenta spolu s bakalářskou, diplomovou a disertační prací odevzdat i čestné prohlášení,
že při jejím zpracování dodržel zásady a další pravidla ochrany osobních údajů stanovené právními předpisy a
opatřením rektora č. 16/2018 – Zásady a pravidla ochrany osobních údajů).

Mgr. David Pavlorek (FF) vyzval plénum AS UK, aby trvalo na vypuštění novelizačního bodu č. 7 předložené novely.
Proběhla rozsáhlá diskuze a orientační hlasování, na základě kterého bylo dohodnuto, že problematika řešená v bodě
č. 7 předložené novely bude blíže debatována na podzim tak, aby nedošlo k blokaci schválení ostatních bodů novely.
Předkladatel na základě toho modifikoval předložený návrh vypuštěním novelizačního bodu č. 7 a dále převzal do
znění i obsah pozměňovacího návrhu č. 3 obsaženého v pozměňovacím návrhu čj. 185/2019 (předkladatel: JUDr.
Michal Říha), který se týkal novelizačního bodu č. 8 (čl. 10 odst. 6 SZŘ).

Hlasování o modifikaci
Pro 47, proti 0, zdržel se 3
Schváleno

Návrh usnesení:
„AS UK schválil návrh dílčí změny Studijního a zkušebního řádu UK (čj. 150/a/2019) ve znění modifikací předkladatele
a schváleného pozměňovacího návrhu.“
Hlasování
Pro 50, proti 0, zdržel se 1
Schváleno

b. Dílčí změna Řádu habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem UK (čj. 150/d/2019)

Předseda Legislativní komise informoval o průběhu projednávání předložené novely v pracovních komisích AS UK a
předal slovo předkladateli, za kterého prof. JUDr. Aleš Gerloch, CSc., prorektor pro akademické kvalifikace, představil
návrh dílčí změny.

Návrh usnesení:
„AS UK schválil návrh dílčí změny Řádu habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem UK (čj. 150/d/2019).“
Hlasování
Pro 39, proti 2, zdržel se 5
Schváleno

c. Řád výběrového řízení UK (čj. 150/e/2019)
Předseda Legislativní komise informoval o průběhu projednávání předložené novely v pracovních komisích AS UK
a předal slovo předkladateli, který představil návrh.
Dne 12. června předložil předkladatel modifikaci tohoto návrhu, která byla řádně vyvěšena na webových stránkách.
Nejprve tedy plénum hlasovalo o tom, zdali znění modifikace může být vzato za základ projednávání.

Hlasování o modifikaci
Pro 47, proti 0, zdržel se 0
Schváleno

Návrh usnesení:
„AS UK schválil návrh dílčí změny Řádu výběrového řízení UK (čj. 150/e/2019) ve znění modifikace předkladatele.“
Hlasování
Pro 47, proti 0, zdržel se 0
Schváleno

8. Návrh na jmenování členů Vědecké rady UK
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a předal slovo J. M. panu rektorovi.

Jako zástupci do Vědecké rady UK byli nominováni:
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Prof. JUDr. Marek Števček, PhD. Prof. MUDr. Martin Bareš, Ph.D.

Předseda komise pro tajné hlasování, doc. JUDr. Radim Boháč, Ph.D. (PF), seznámil členy AS UK s procedurou tajného
hlasování o nominaci zástupců do Vědecké rady UK.

Předseda komise zahájil hlasování.

Poté, co odhlasovali všichni členové AS UK, předseda komise hlasování ukončil.

Výsledky tajného hlasování o nominaci zástupce do Vědecké rady UK:
Vydáno bylo 48 hlasovacích lístků.
Odevzdáno bylo 48 hlasovacích lístků, z toho 48 platných.

Pro kandidáta prof. JUDr. Marka Števčeka, PhD. bylo odevzdáno 39 hlasů pro.
Pro kandidáta prof. MUDr. Martina Bareše, Ph.D. bylo odevzdáno 45 hlasů pro.

Návrh usnesení:
„AS UK souhlasí s návrhem, aby členy Vědecké rady UK byli jmenováni prof. JUDr. Marek Števček, PhD. a prof. MUDr.
Martin Bareš, Ph.D.

9. Nominace zástupce AS UK do Komise pro přidělování
startovacích bytů
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a předal slovo J. M. panu rektorovi.

Jako zástupce do Komise pro přidělování startovacích bytů byl nominován:

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D.

Předseda komise pro tajné hlasování, doc. JUDr. Radim Boháč, Ph.D. (PF), seznámil členy AS UK s procedurou tajného
hlasování o nominaci zástupce do Komise pro přidělování startovacích bytů.

Předseda komise zahájil hlasování.

Poté, co odhlasovali všichni členové AS UK, předseda komise hlasování ukončil.
Výsledky tajného hlasování o nominaci zástupce do Komise pro přidělování startovacích bytů: Vydáno bylo 48
hlasovacích lístků.

Odevzdáno bylo 48 hlasovacích lístků, z toho 48 platných.

Pro kandidáta prof. Ing. Františka Zahálku, Ph.D. (FTVS) bylo odevzdáno 44 hlasů pro.

Návrh usnesení:
„AS UK nominoval do Komise pro přidělování startovacích bytů prof. Ing. Františka Zahálku, Ph.D. (FTVS).“

10. Návrh změny OR č. X/2019: Poskytování stipendií na
podporu ubytování na UK 2019/2020
Bod uvedl prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, a předal slovo prof. MUDr. Mileně Králíčkové, Ph.D.,
prorektorce pro studijní záležitosti, která informovala o podrobnostech materiálu.

Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem
Ekonomické komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.

JUDr. Michal Říha, předseda Studijní komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Studijní komise AS UK a
Sociální komise AS UK, které doporučily k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, otevřel k danému bodu rozpravu.
Nebyl vznesen žádný podnět.

Návrh usnesení:
„AS UK schvaluje Návrh změny OR č. X/2019: Poskytování stipendií na podporu ubytování na UK 2019/2020”
Hlasování
Pro 49, proti 0, zdržel se 0
Schváleno
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11. Návrh Návrh změny OR č. X/2019:Poskytování sociálních
stipendií na UK 2019/2020
Bod uvedl prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, a předal slovo prof. MUDr. Mileně Králíčkové, Ph.D.,
prorektorce pro studijní záležitosti, která informovala o podrobnostech materiálu.

Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem
Ekonomické komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.

JUDr. Michal Říha, předseda Studijní komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Studijní komise AS UK a
Sociální komise AS UK, které doporučily k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, otevřel k danému bodu rozpravu.
Nebyl vznesen žádný podnět.

Návrh usnesení:
„AS UK schvaluje Návrh změny OR č. X/2019: Poskytování sociálních stipendií na UK 2019/2020.”
Hlasování
Pro 48, proti 0, zdržel se 0
Schváleno

12. Návrh OR č. X/2019: Postup při posuzování žádostí o
prominutí či snížení poplatku spojeného se studiem
Bod uvedl prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, a předal slovo prof. MUDr. Mileně Králíčkové, Ph.D.,
prorektorce pro studijní záležitosti, která informovala o podrobnostech materiálu.

JUDr. Michal Říha, předseda Studijní komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Studijní komise AS UK,
která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, otevřel k danému bodu rozpravu.
Nebyl vznesen žádný podnět.

Návrh usnesení:
„AS UK schvaluje Návrh OR č. X/2019: Postup při posuzování žádostí o prominutí či snížení poplatku spojeného se
studiem.”
Hlasování
Pro 48, proti 0, zdržel se 0
Schváleno

13. Vnitřní předpisy fakult
Bod uvedl prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, a předal slovo JUDr. Ing. Josefu Stašovi, předsedovi
Legislativní komise AS UK, který poskytl informace o předložených návrzích. Plénu AS UK byly předloženy následující
návrhy:

1. Změna Pravidel pro organizaci studia na FF UK (čj. 192/2019)
2. Pravidla pro organizaci studia na FTVS UK (čj. 165/2019)
3. Změna pravidel pro organizaci studia na PedF UK (čj. 164/2019)
4. Vnitřní předpisy KTF UKa. Změna Pravidel pro organizaci studia na KTF UK (čj. 163/a/2019)b. Změna Pravidel pro

přiznávání stipendií na KTF UK (čj. 163/b/2019)
5. Vnitřní předpisy PF UK

a. Změna Pravidel pro organizaci státní rigorózní zkoušky na PF UK (čj. 152/2019)
b. Změna Statutu PF UK (čj. 153/2019)
c. c. Změna Pravidel pro organizaci studia na PF UK (čj. 154/2019)

6. Změna Pravidel pro organizaci studia na MFF UK (čj. 161/2019)
7. Organizační řád Ústřední knihovny (čj. 151/2019)

JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda Legislativní komise AS UK, seznámil přítomné s průběhem projednávání
vnitřních předpisů fakult. Následně proběhlo hlasování o předložených návrzích.

Návrh usnesení:
„AS UK schválil návrh změny Pravidel pro organizaci studia na FF UK (čj. 192/2019).”
Hlasování
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Pro 45, proti 0, zdržel se 0
Schváleno

Návrh usnesení:
„AS UK schválil Pravidla pro organizaci studia na FTVS UK (čj. 165/2019).”
Hlasování
Pro 45, proti 0, zdržel se 0
Schváleno

Návrh usnesení:
„AS UK schválil návrh změny Pravidel pro organizaci studia na PedF UK (čj. 164/2019).”
Hlasování
Pro 45, proti 0, zdržel se 0
Schváleno

Návrh usnesení:
„AS UK schválil návrh změny Pravidel pro organizaci studia na KTF UK (čj. 163/a/2019) s výhradou legislativně
technických oprav.“
Hlasování
Pro 45, proti 0, zdržel se 0
Schváleno

Návrh usnesení:
„AS UK schválil návrh Pravidel pro přiznávání stipendií na KTF UK (čj. 163/b/2019) s výhradou legislativně technických
oprav.“
Hlasování
Pro 45, proti 0, zdržel se 0
Schváleno

Návrh usnesení:
„AS UK schválil návrh změny Pravidel pro organizaci státní rigorózní zkoušky na PF UK (čj. 152/2019).”
Hlasování
Pro 44, proti 0, zdržel se 1
Schváleno

Návrh usnesení:
„AS UK schválil návrh změny Statutu PF UK (čj. 153/2019).”
Hlasování
Pro 45, proti 0, zdržel se 0
Schváleno

Návrh usnesení:
„AS UK schválil návrh změny Pravidel pro organizaci studia na PF UK (čj. 154/2019) s výhradou legislativně technických
oprav.”
Hlasování
Pro 44, proti 0, zdržel se 1
Schváleno

Návrh usnesení:
„AS UK schválil návrh změny Pravidel pro organizaci studia na MFF UK (čj. 161/2019) s výhradou legislativně
technických oprav.”
Hlasování
Pro 45, proti 0, zdržel se 0
Schváleno

Návrh usnesení:
„AS UK schválil návrh změny Organizační řád Ústřední knihovny (čj. 151/2019).”
Hlasování
Pro 45, proti 0, zdržel se 0
Schváleno

14. Návrh na prodloužení splatnosti bezúročné půjčky
“MEPHARED 2”
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Bod uvedl prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK a předal slovo Ing. Miroslavě Oliveriusové, kvestorce
UK, která informovala členy AS UK o podrobnostech smlouvy.

Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem
Ekonomické komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, otevřel k danému bodu diskuzi.
Nebyl vznesen žádný podnět.

Návrh usnesení:
„AS UK schvaluje prodloužení splatnosti bezúročné půjčky Farmaceutické fakultě na přípravnou fázi projektu
MEPHARED 2 z mimořádného příspěvku do 31. 12. 2021.”
Hlasování
Pro 44, proti 0, zdržel se 0
Schváleno

15. Právní jednání
Bod uvedl Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK.

a. Služebnost k trafostanici u Nové koleje

Ing. Miroslava Oliveriusová, kvestorka UK, informovala členy AS UK o podrobnostech smlouvy.

Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem
Ekonomické komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, otevřel k danému bodu diskuzi.
Nebyl vznesen žádný podnět.

Návrh usnesení:
„AS UK projednal záměr zřídit věcné břemeno spočívající v umístění zařízení distribuční soustavy – zděné kabelové
trafostanice k tíži pozemku parc. č. st. 1901, k.ú. Brandýs nad Labem, obec Brandýs nad Labem – Stará Boleslav, a
v právu přístupu a vjezdu na pozemek za účelem zajištění provozu, údržby a oprav zařízení distribuční soustavy ve
prospěch ČEZ Distribuce, a.s., se sídlem Děčín, Děčín IV – Podmokly, Teplická 874/8, PSČ 405 02, IČO 24729035,
a doporučuje návrh předložit Správní radě UK k vydání předchozího souhlasu podle § 15 odst. 1 písm. c) zák. č.
111/1998 Sb., o vysokých školách, v platném znění, k uzavření smlouvy.”
Hlasování
Pro 44, proti 0, zdržel se 0
Schváleno

b. Směna pozemků u koleje Na kotli v Hradci Králové

Ing. Miroslava Oliveriusová, kvestorka UK, informovala členy AS UK o podrobnostech smlouvy.

Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem
Ekonomické komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, otevřel k danému bodu diskuzi.
Nebyl vznesen žádný podnět.

Návrh usnesení:
„AS UK projednal záměr uzavřít směnnou smlouvu mezi Univerzitou Karlovou a Statutárním městem Hradec Králové,
IČO: 00268810, se sídlem Československé armády 408, 502 00 Hradec Králové, jejímž předmětem je směna:
- pozemků ve vlastnictví Statutárního města Hradec Králové parc. č. st. 1337/2, parc. č. st. 1338/2, parc. č. st. 1339/2,
parc. č. st. 1340/2, parc. č. st. 1341/2, parc. č. 214/11, parc. č. 214/25, parc. č. 214/29, parc. č. 214/30, vše k. ú.
Hradec Králové, obec Hradec Králové,
- za pozemky ve vlastnictví Univerzity Karlovy parc. č. 214/2, parc. č. 214/20 a parc. č. 214/31, vše k.ú. Hradec
Králové, obec Hradec Králové,
a doporučuje návrh směnné smlouvy předložit Správní radě UK k vydání předchozího písemného souhlasu podle §
15 odst. 1 písm. a) zák. č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, v platném znění, k uzavření smlouvy.”

Hlasování
Pro 44, proti 0, zdržel se 0
Schváleno
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c. Dodatek č. 3 ke smlouvě o dílo na zhotovení Pavilonu matematiky a informatiky v Praze Troji

Ing. Miroslava Oliveriusová, kvestorka UK, informovala členy AS UK o podrobnostech smlouvy.

Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem
Ekonomické komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, otevřel k danému bodu diskuzi.
Nebyl vznesen žádný podnět.

Návrh usnesení:
„AS UK projednal záměr uzavřít dodatek č. 3 ke smlouvě o dílo na zhotovení stavby pavilonu matematiky a
informatiky Matematicko-fyzikální fakulty v Praze – Troji ve znění dodatku č. 1 ze dne 16.03.2018 a dodatku
č. 2 ze dne 14.12.2018, mezi Univerzitou Karlovou jako objednatelem na straně jedné a společnostmi Auböck,
s.r.o., IČO: 26089785 a OHL ŽS, a.s., IČO: 46342796, které tvoří sdružení s názvem Společnost UK MFF Troja,
jako zhotovitelem na straně druhé, jehož předmětem je provedení víceprací a méněprací v rámci zhotovení díla.
Akademický senát doporučuje dodatek č. 3 ke smlouvě o dílo předložit Správní radě UK k vydání předchozího
písemného souhlasu podle § 15 odst. 1 písm. a) zák. č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, v platném znění, k
uzavření dodatku.”
Hlasování
Pro 44, proti 0, zdržel se 0
Schváleno

16. Informace z pracovních komisí
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání.

Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, informoval, že Ekonomická komise AS UK se
na svých zasedáních věnovala agendě projednávané v dřívějších bodech tohoto zasedání.

JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda Legislativní komise AS UK, sdělil, že se komise na svém zasedání zabývala
kromě agendy vnitřních předpisů též konzultacemi vnitřních předpisů a výkladem pojmu „akademický pracovník”.

JUDr. Michal Říha, předseda Studijní komise AS UK, sdělil, že proběhlo spojené zasedání Studijní a Sociální komise
AS UK a veškerá agenda byla projednána v předchozích bodech s výjimkou žádostí o studentskou podporu, kde byl
předložen projekt 17. listopadu, který byl jednomyslně schválen.

Doc. RNDr. Jiří Dolejší, CSc. (MFF) v zastoupení Bc. et Bc. Filipa Hruši, předsedy Ediční komise AS UK, sdělil, že Ediční
komise AS UK se sešla jednou a věnovala se zprávě o činnosti OVV, nakladatelství Karolinum, implementaci systému
Turnitin a elektronickým informačním zdrojům.

Mgr. David Pavlorek, předseda Petiční komise AS UK, uvedl, že Petiční komise AS UK nadále řeší opakovaně podaný
podnět.

Mgr. Jakub Horký, předseda Komise pro informační technologie AS UK, sdělil, že komise se na svém zasedání primárně
věnovala problematice SISu, zrušení fakultních kuponů a zavedení kvalifikovaných elektronických podpisů a časových
razítek, díky čemuž by potvrzení o studiu a další dokumenty UK byly platné po celém světě.

Návrh usnesení:
„AS UK vzal na vědomí informace z pracovních komisí.”
Schváleno tichým souhlasem

17. Informace z Rady vysokých škol
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., delegát UK v RVŠ, informoval členy AS UK o tom, že RVŠ se na svém zasedání
věnovala změnám v oblasti DPH na úrovni vysokých škol a avizována byla i možná volba nového předsedy RVŠ v
lednu 2020.

Mgr. Bc. Michal Zima, delegát UK v SK RVŠ, sdělil plénu, že Studentská komora RVŠ se zabývala na svém zasedání
volbou nového předsedy SK RVŠ. Dále zmínil společnou snahu s JUDr. Michalem Říhou, náhradníkem delegáta UK
v RVŠ, o získání postu předsedy Legislativní komise SK RVŠ a informoval o dalším aktivním zapojením v Legislativní
komisi RVŠ. Závěrem dodal, že vzhledem ke své časové zaneprázdněnosti by preferoval po skončení léta výměnu
pozic v RVŠ s dr. Říhou.
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Návrh usnesení:
„AS UK vzal na vědomí informace z Rady vysokých škol.”
Schváleno tichým souhlasem

18. Různé
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a připomněl, že zasedání AS UK se budou
konat v zimním semestru 2019/2020: 18. října 2019, 29. listopadu 2019, 24. ledna 2020 a 7. února 2020. Dále avizoval,
že Předsednictvo AS UK na svém zasedání projedná fixní harmonogram zasedání pracovních komisí AS UK.

MUDr. Milan Prášil, MBA, kancléř UK, informoval o novém vedoucím Ekonomického odboru, kterým se stal Ing. Roman
Karaš.

Návrh usnesení:
„AS UK vzal na vědomí informace z bodu Různé.”
Schváleno tichým souhlasem

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, poděkoval senátorům za jejich účast na zasedání AS UK a oznámil
termín příštího zasedání, které se bude konat 18. října 2019 v 10:00 v Malé aule Karolina. Zasedání ukončil v 13:25.

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D.
Zapsala: Bc. Eliška Kryčerová, tajemnice AS UK

Příloha 1
předseda AS UK
Rozhodnutí mezinárodní rady, odkazované v odpovědích, je   zde

  Dotazy doc. Brom na vedení UK

  Odpovědi na dotazy doc. Broma

https://sites.google.com/view/cuni-evaluation-guide/other/regulations/academic-parameters-full- text?authuser=0
UK-10052-version1-dotazy_brom190615.docx
UK-10052-version1-odpovedi_na_dotazy_cb_odpovedi.docx

